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Yttrande 

Diarienummer Till 
GYVF-2023-2392 Kommunstyrelsen 
  
 
Remiss av Motion av Magnus Olsson (SD) om att ge Malmöeleverna större 
möjligheter att påverka skolmaten  
STK-2023-881 
 
 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden föreslås besluta att lämna följande yttrande: 
 
Sammanfattning 
Då nämnden inte kan ta ställning till huvuduppdraget i sak föreslår gymnasie- och 
vuxenutbildningsnämnden att motionen ska anses besvarad, med hänvisning till att befintliga 
påverkansformer redan finns och ska strävas mot att fortsätta utvecklas för att påverka 
måltidssituationerna i en positiv riktning.  

Yttrande 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden konstaterar att motionens huvudförslag avseende 
inrättandet av ett digital system för bland annat betygsättning av skolmåltiderna på Malmö 
stads kommunala grund- och gymnasieskolor inte berör nämndens ansvarsområde. 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden har därför inte några synpunkter på om 
huvudförslaget är genomförbart eller kostnadseffektivt, då detta ansvar berör 
servicenämnden.  
 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden kan dock fastslå att Malmö stads elever i de 
kommunala gymnasie- och anpassade gymnasieskolorna har påverkansmöjligheter genom de 
av skolorna anordnade matråd eller elevråd samt genom gymnasie- och 
vuxenutbildningsnämndens ungdomsråd. Nämndens ungdomsråd har behandlat ärendet 
avseende måltidssituationerna ute på skolorna kontinuerligt sedan dess inrättande i 
september år 2022. Senast ärendet behandlades var den 13 april 2023 samt den 10 maj 2023, 
där ungdomsrådets representanter diskuterade de utökade matpriserna och dess påverkan på 
kvalitén av måltiderna till en följd av detta.Det har även diskuterats om vad servicenämnden 
samt gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden har genomfört för faktiska åtgärder för att 
höja kvalitén på måltiderna till en följd av detta. Synpunkterna expedieras efter 
ungdomsrådets sammanträde både till rektorer och de förtroendevalda i nämnden.  
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Gymnasie- och vuxenutbildningsförvaltningen har vidare en överenskommelse med 
serviceförvaltningen där det bland annat anges att ett samrådsmöte kan ske mellan 
representanter från skolan, elever och skolrestauranger. Utvärdering kan också ske genom 
fokusgruppsdiskussioner eller enkäter, efter dialog förvaltningarna emellan.  
 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden anser att det således redan finns möjligheter för 
eleverna att lämna sina synpunkter på måltiderna på skolan. Däremot ser gymnasie- och 
vuxenutbildningsnämnden att det finns möjligheter till att utveckla samverkan med 
servicenämnden genom att säkerställa att alla skolor har tydliga vägar in till 
serviceförvaltningen för att förmedla synpunkter samt att få återkoppling på de synpunkter 
som kommer in. Hur skolorna hanterar sina olika råd faller däremot inte på huvudmannens 
ansvar, utan på rektorernas rätt att organisera skolans verksamhet.  
 
Motionens förslag kan dock innebära att fler synpunkter kan lämnas in och överlämnas till 
servicenämnden i jämförelse med den traditionella representativa rådsfunktionen, vilket i sin 
tur ökar möjligheten till direktdemokratiska påverkansformer. Det finns dock en osäkerhet i 
hur denna data skulle kunna hanteras och bearbetas. Frågor finns även om vem som i sådant 
fall ansvarar för denna bearbetning av data. Fler osäkerheter som inte kan besvaras utan en 
grundläggande utredning är även hur kraven på fysisk eller digital tillgänglighet ska kunna 
uppfyllas samt hur samtliga slutanvändare, det vill säga eleverna, ska kunna hantera systemet. 
Men även vad förslaget innebär för kostnader i form av eventuell upphandling, inköp, 
produktion och lansering och vem eller vilka som ska stå för de initiala eller löpande 
kostnaderna. Vidare frågor som måste hanteras är hur mängden data senare utvärderas och 
vilka effekter det har inneburit på måltidssituationerna. Ytterligare en av nämnden relevant 
fråga är om projektet kommer kunna anses kostnadseffektivt i relation till förväntad 
delaktigheten i systemet och dess faktiska påverkan. Samt i jämförelse med om befintliga 
samverkansformer fortsätter att utvecklas.  
 
Samtliga frågor ovan kan enbart besvaras genom beslut om uppdrag om utredning hos 
berörda nämnder beroende på ärendets komplexitet.  
 
Då nämnden inte kan ta ställning till huvuduppdraget i sak föreslår gymnasie- och 
vuxenutbildningsnämnden att motionen ska anses besvarad, med hänvisning till att befintliga 
påverkansformer redan finns och ska strävas mot att fortsätta utvecklas för att påverka 
måltidssituationerna i en positiv riktning.  
 

Ordförande 

 

 Juan-Tadeo Espitia (S)  

Förvaltningschef 

 

 Anneli Schwartz 
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[Här anger du om det finns reservationer/särskilda yttranden] 


